

EEX extends tradable Calendar Year Future expiries for German, Italian and Spanish Power Futures

Dear trading participants,

The European Energy Exchange (EEX) will expand the number of tradable maturities for EEX German, Italian and Spanish Power Base Year Futures as of **27 September 2021**. To support this extension of tradable maturities, EEX will additionally enhance its process for the determination of daily settlement prices.

Tradable Maturities

The number of tradable maturities will be expanded from 6 to 10 calendar years¹ for the following products for order book trading and trade registration:

Short Code	Name
DEBY	EEX German Power Base Year Future
FDBY	EEX Italian Power Base Year Future
FEBY	EEX Spanish Power Base Year Future

Further details about the products can be found in the EEX contract specifications and in the EEX product code list on the EEX website.

¹ subject to Exchange council approval for calendar year expiry 10

Enhanced Settlement Price Process

For the long-term expiries in the respective EEX Power Futures, EEX will introduce a bi-weekly market survey as additional module within the settlement price procedure. This bi-weekly market survey will be held to collect market price information (Fair Values or Bid/Ask Spreads) for all future calendar expiries for the market areas Germany, Italy and Spain.

A pre-launch phase for the market survey will take place from **27 July 2021** until go-live of the extension of tradable maturities. During this pre-launch phase, EEX will provide the survey results exclusively to market survey participants. After go-live, EEX will determine the settlement prices for the additional new maturities on a daily basis, and will continue to conduct the market survey on a bi-weekly basis in order to calibrate the long-term settlement price curve on a regular basis.

If your company is interested in participating in the market survey, please send an E-mail to trading@eex.com, specifying the contact person(s) and the relevant market area (Germany, Italy, and/or Spain).

Trading Hours

The extended maturities will be available for trading via order book and trade registration on all EEX Exchange Days from 8:00 to 18:00 CE(S)T.

Trading Fees

The following standard fees will be charged.

Products	EEX fees	ECC fees	Total fees
EEX German, Italian, Spanish Power Year Futures	0.0075 €/MWh	0.005 €/MWh	0.0125 €/MWh

Please refer to the [EEX AG Price List](#) and [ECC AG Price List](#) for more information.

Membership / Product Assignment

Trading participants already admitted at EEX for trading in the dedicated product groups will automatically receive access to the extended tradable maturities.

Trading Participants interested but not yet admitted to trade at EEX for the above-mentioned products, should please contact their Key Account Manager or the Member Readiness team (+49 341 24680-261 or memberreadiness@ecc.de).

Technical access

The new expiries will be automatically integrated into the EEX TT Screen. Customers using Trayport® Joule® SaaS need to insert the new periods in the workbooks. The registration of trades via Clearing Registration Service (eXRP) and Trayport Clearing Link can be used without adjustments.

Please do not hesitate to contact EEX Market Operations by phone +49 341 2156 222 if you have any further questions.

Yours sincerely,
EEX Market Operations

T +49 341 2156-222
trading@eex.com

EEX erweitert Angebot an handelbaren Jahresfälligkeiten für deutsche, italienische und spanische Stromfutures

Sehr geehrte Handelsteilnehmer,

die European Energy Exchange (EEX) erweitert ab dem **27. September 2021** ihr Produktangebot am Strom-Terminmarkt um zusätzliche handelbare Jahresfälligkeiten in den Baseload Year Futures für die Marktgebiete Deutschland, Italien und Spanien. Darüber hinaus wird die EEX mit Einführung der neuen Fälligkeiten den bestehenden Prozess zur täglichen Berechnung des Abrechnungspreises (Settlementpreis) anpassen.

Produktsetup

Die Anzahl der handelbaren Fälligkeiten für die folgenden Produkte wird von sechs auf zehn Jahre* erhöht. Die neuen Fälligkeiten werden wie gewohnt im Handelssystem der EEX für Orderbuchhandel und Trade Registration zur Verfügung stehen:

Short Code	Name
DEBY	EEX German Power Base Year Future
FDBY	EEX Italian Power Base Year Future
FEBY	EEX Spanish Power Base Year Future

Nähere Informationen zu den Produkten finden Sie in den EEX Kontraktsspezifikationen sowie in der EEX Produktcode-Liste auf der EEX-Website.

* vorbehaltlich der Börsenratsfreigabe für die Jahresfälligkeit 10

Erweiterter Settlementpreis Prozess

Für die neuen langfristigen Jahresfälligkeiten wird die EEX eine zweiwöchentliche Marktumfrage als zusätzlichen Bestandteil des Settlementpreis-Berechnungsprozesses einführen. Mittels der Marktumfrage sollen zweiwöchentlich Informationen über den Marktpreis (Fair Values oder Bid/Ask Spreads) für die langfristigen Jahresfälligkeiten der Stromfutures für die Marktgebiete Deutschland, Italien und Spanien erhoben werden.

Die EEX wird vom **27. Juli 2021** bis zum Einführungstermin der zusätzlichen Fälligkeiten die Marktumfrage bereits testweise durchführen. Die Teilnehmer der Umfrage werden in diesem Zeitraum exklusiv über die Ergebnisse informiert. Ab dem 27. September 2021 wird EEX Market Operations täglich die Settlementpreise für die zusätzlichen Fälligkeiten ermitteln und diese mittels der fortlaufenden zweiwöchigen Marktumfrage regelmäßig kalibrieren.

Bei Interesse an einer Teilnahme an der Marktumfrage senden Sie bitte eine E-Mail an trading@eex.com unter Angabe der Kontaktperson(en) und der relevanten Marktgebiete (Deutschland/Italien/Spanien)

Handelszeiten

Die zusätzlichen Fälligkeiten können während der regulären EEX-Handelszeiten von 8:00 bis 18:00 Uhr MEZ börslich gehandelt werden. Der Trade Registration-Service ist im selben Zeitraum möglich.

Entgelte

Folgende Transaktions- und Clearingentgelte fallen für die zusätzlichen Fälligkeiten an:

Kontrakte	EEX-Entgelte	ECC-Entgelte	Gesamtbetrag
EEX German, Italian, Spanish Power Year Future	0.0075 €/MWh	0.005 €/MWh	0.0125 €/MWh

Nähere Informationen finden sie in der EEX AG Preisliste und der ECC AG Preisliste.

Zulassung / Produktzuordnung

Alle Handelsteilnehmer, die bereits an der EEX für die genannten Produkte zugelassen sind, erhalten automatisch Zugang zu den erweiterten handelbaren Fälligkeiten.

Interessenten, die noch nicht bei der EEX für die oben genannten Produkte zugelassen sind, kontaktieren bitte Ihren Key Account Manager oder das Member Readiness Team (+49 341 24680-261 oder memberreadiness@ecc.de).

Technischer Zugang

Die zusätzlichen Fälligkeiten werden automatisch in den EEX TT Screen integriert. Kunden, die über die von Trayport® Joule® SaaS bereitgestellten Lösungen handeln, müssen die zusätzlichen Perioden in ihre Workbooks aufnehmen. Die Registrierung von Geschäften via Clearing Registration Service (eXRP) und Trayport Clearing Link kann ohne Anpassungen genutzt werden.

Für Fragen steht Ihnen EEX Market Operations gern unter +49 341 2156 222 zur Verfügung.

Mit freundlichen Grüßen
EEX Market Operations

T +49 341 2156-222
trading@eex.com